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В статье рассматривается принцип уважения чести и достоинства личности как один из конституционных 
принципов, закрепленных в Уголовно-процессуальном кодексе РФ. Проанализированы нормы Конституции РФ, 
разъяснения Конституционного Суда РФ, регламентирующие реализацию данного принципа на внутригосударствен-
ном уровне. Изучены доктринальные разработки дефиниций, этимологическое содержание чести и достоинства 
личности. В статье рассмотрены формы обеспечения принципа уважения чести и достоинства личности в уголовном 
судопроизводстве нормами международного права, органами международной и межгосударственной защиты прав 
человека, в частности обеспечения защиты прав человека Европейским судом по правам человека.
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психическое насилие, истязания.
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The article considers the principle of respect for the honor and dignity of the individual as one of the constitutional 
principles enshrined in the Code of Criminal Procedure of the Russian Federation. The norms of the Constitution of the 
Russian Federation, clarifi cations of the Constitutional Court of the Russian Federation, regulating the implementation of 
this principle at the domestic level, are analyzed. The doctrinal elaborations of defi nitions, the etymological content of 
the honor and dignity of the individual are studied. The article discusses forms of ensuring the principle of respect for the 
honor and dignity of a person in criminal proceedings by international law, bodies of international and interstate protection 
of human rights, in particular, the protection of human rights by the European Court of Human Rights.
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